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Charitativní golfový turnaj 
 Lions club  

Karlovy Vary Diana 
 
Hřiště:    Golf  club Sokolov  
Datum:   09.06.2016 
Startovné:      3 000,- / jednotlivec 
    12 000,-/ firemní flight 
Program:   

 8.00 Registrace, snídaně 
 9.30 Přivítání a zahájení turnaje 
 10.00 Cannon Start 
 10.00 Golfová akademie pro začátečníky 
 16.00 Raut 
 17.00 Slavnostní vyhodnocení turnaje, předání šeku 
 Dále hudba, tanec a zábava 
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Slovo guvernéra
  František Kočka, guvernér dištriktu

Milé lionky, milí lioni,
máme za sebou polovicu lionského roka 2015/2016. Bolo to 
obdobie pokračovania v dobrej práci klubov, ale aj nových aktivít 
a spolupráce. Ďalší polrok bude iste v našej činnosti rovnako 
úspešný.

Obdobie prvého polroka bolo výrazné 
najmä podporou Bielej/ Bílé pastelky. 
Čo považujem za najdôležitejšie je to, 
že lioni pri podpore Bielej pastelky, 
pri svojich účastiach na info stán-
koch, pri spropagovaní svojho loga na 
materiáloch vyslali jasný signál, čo je 
hlavným mottom ich činnosti, koho 
podporujú, akí členovia sú združený 
v kluboch. Som presvedčený, že sa 
začína aj nová etapa vnímania lionov 
v Českej republike. Spolupráca s Úniou 
nevidiacich a slabozrakých Slovenska 
a Sjednocenou organizaci nevidomých 
a slabozrakých ČR pri podpore Bielej 
/ Bílé pastelky pokračuje uzatvorením 
zmlúv o spolupráci, keď Memorandum 
s ÚNSS bolo podpísané pri slávnostnej 
príležitosti, vernisáži obrazov o ne-
vidomých, v Slovenskom národnom 
divadle v Bratislave dňa 24. 11. 2015 
a so SONS sa tak stane pri najbližšom 
zasadnutí kabinetu dňa 20. 2. 2016 
v Prahe.

Dobrá atmosféra v kluboch – 
základ lionskej činnosti
Mimoriadne potešujúce je, že sa nám 
podarilo stabilizovať členskú základňu 
a na Slovensku vznikli dva nové kluby. 
Aj touto formou chcem poďakovať všet-
kým, ktorí sa o ich založenie a vznik 
pričinili, osobitne Bohumírovi Krát-
kemu. Bolo by dobré, pokiaľ by sme 
v tomto trende pokračovali a venovali 
pritom väčšiu pozornosť aj mladým 
lionom. Levíčat máme v našom 
distrikte skutočne málo. Potešujúce 
je, že na akciách organizovaných 
klubmi sa začínajú zúčastňovať vo 
väčšom množstve aj nečlenovia klubov. 
Oceňujem, že na organizovaní akcií 
sa v kluboch podieľa viacej a niekde 
aj všetci členovia klubu. Toto má iste 

vplyv na rozvíjanie ich vzájomného 
priateľstva a na ochotu pomôcť si 
nielen pri lionských aktivitách. Je veľmi 
dobré, keď sa členovia jednotlivých 
klubov navzájom podporujú aj účas-
ťou na aktivitách iných klubov. Som 
presvedčený, že aj Vianočné punče 
v lionských stánkoch pomáhajú ukázať 
širokej verejnosti naše aktivity.

Dobrá atmosféra medzi nami sa 
odzrkadlila aj na zasadnutiach kabi-
netu, či už v Bratislave, alebo v Opave. 
Zorganizovať zasadnutie kabinetu 
a predchádzajúce spoločné stretnutie 
kabinetu s klubom nie je jednoduchá 
vec. Je to naviac práca a ďakujem 
tým, ktorí sa zaslúžili o dobrú atmo-
sféru a príjemné prostredie na týchto 
stretnutiach. Stretnutia kabinetu boli 
nielen informatívne, ale aj inšpira-
tívne a vnímam aj to, že ich priebeh 
sa preniesol do činnosti jednotlivých 
klubov. 

Za dôležité považujem tiež to, že 
do reálnych podôb sa začína premietať 
spolupráca s lionmi v rámci V4. V rámci 
týchto aktivít náš distrikt pripravuje 
v spolupráci s LC Banská Bystrica 
súťaž zrakovo postihnutých vo foto-
grafii a v spolupráci s LC Žilina súťaž 
zrakovo postihnutých v stolnom tenise.

Som rád, že kluby pri svojich 
činnostiach nezabúdajú na ďalšie 
projekty a to najmä Levie očko, zber 
nepotrebných okuliarov. Aktívnejšie 
by sme sa mohli zapojiť aj do projektu 
Mierový plagát, WHO IS WHO a do 
Jumelage.

Milé lionky, Vážení lioni ešte raz 
Vám ďakujem za napĺňanie myšlienok 
nášho lionského hnutia a do ďalšej 
práce Vám prajem veľa zdravia, chuti 
a tvorivých nápadov.

„We serve“  
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Bratislava Golden Triangel Lions Club
  Bohumír Krátky, 2.VG

V Distrikte 122 sme si počkali viac ako štyri roky na udalosť „číslo 
jedna“, konkrétne na vznik nového klubu. Charter Date je deň 
kedy sú naplnené všetky požiadavky na zápis nového klubu do The 
International Association of Lions Clubs. 

28. augusta 2015 bol do celosvetovej 
rodiny Lions Clubs International zapí-
saný nový Bratislava Golden Triangel 
Lions Club. Týmto dňom bola ukončená 
prestávka od vzniku predchádzajúceho 
LC Praha Ladies, ktorý vznikol 30. júna 
2011.

Oslava vzniku klubu Charter Night 
je vyústením predchádzajúcej činnosti 
členov do zloženia sľubu guvernérovi 
distriktu a príležitosťou predstaviť 

sa. 7. novembra 2015 sa v Altitude 
Restaurant (TV Tower) v Bratislava 
konal slávnostný Charter Night. 

Za účasti Guvernéra Distriktu 
Františka Kočku, Immediate Past 
Distrikt Guvernérky Emilie Štěpánkovej, 
Zónového Chairmana Juraja Koreňa 
a prezidentov klubov všetci prítomní 
členovia klubu zložili slávnostný sľub. 

Charterpresident-ka Andrea 
Slawiski poďakoval v mene celého 

klubu za gratulácie a predstavila 
aktivity, ktorým sa bude klub veno-
vať. Lions Lunch, Lions Dance, Lions 
Punch, Grill Party a Old-timer Race 
v spolupráci s LC Hainburg budú príleži-
tosti ako naplní klub heslo „We Serve!“. 

Myslím si, že najlepšia forma ako 
spoznať a povzbudiť všetkých členov 
nového klubu v ich snažení je zúčast-
ňovať sa na ich aktivitách a spoločne 
pomáhať tým ktorý to potrebujú.  

Názov klubu Bratislava Golden Triangel Lions Club
Miesto stretávania Altitude Restaurant (TV Tower) 
Adresa stretávania Cesta na Kamzík 14, 83101 Bratislava

Číslo klubu v LCI 124983
IČO 42413800

Dátum vzniku OZ 24. október 2014
Charter Date 28. august 2015

Charter Night 7. november 2015
Prezidentka klubu Andrea Slawiski

Sekretár klubu Anna Dojčanová
Pokladník Emília Bernátová

Web adresa www.facebook.com/lcgoldentriangel
Sponsoring Club 1 Heart of Slovakia Lions Club
Sponsoring Club 2 Hainburg Lions Club

Guiding Lion 1 Bohumír Krátky
Guiding Lion 2 Adalbert Mraz 

Sponsoring Club President 1 Ján Líška
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Lioni a Únia nevidiacich a slabozrakých  
Slovenska budú ďalej spolupracovať

  František Kočka, DG

Celorepubliková propagácia Bielej 
pastelky pri ktorej bolo zvýraznené aj 
naše logo, iste pomohla aj tomu, že 
sa viacerí začali zaujímať aj o členstvo 
v našich kluboch. Ešte raz chcem 
poďakovať všetkým klubom, ktoré 
podporili Bielu pastelku a to bez 
ohľadu na výšku podpory a osobitne 
tým klubom, ktoré sa prezentovali 
v spoločne vytvorených info stánkoch 
s ÚNSS. Skutočnosť, že ÚNSS ocenila 
našu podporu a aktivity počas Bielej 
pastelky sa prejavila aj záujmom 
o dlhodobú spoluprácu medzi LCI 
D-122 a ÚNSS. 

Celý proces vyvrcholil podpísa-
ním Memoranda o spolupráci dňa 
24. 11. 2015 pri príležitosti vernisáže 

fotografickej súťaže „Cesta svetla“ 
v Slovenskom národnom divadle 
v Bratislave. Tejto veľmi peknej akcie 
sa zúčastnili aj zástupcovia LC Banská 
Bystrica – Ján Miškovič a Pavol Mora.

V Memorande o spolupráci bolo 
dohodnuté, že LCI D-122 a ÚNSS 
zorganizujú aspoň raz ročne spoločné 
stretnutie guvernéra LCI D-122 a pred-
sedu ÚNSS, predmetom ktorého bude 
konkretizácia spolupráce na nasleduj-
úci rok. Budú sa vzájomne informovať 
o svojich rozhodujúcich projektoch za 
účelom spolupráce pri ich propagácii 
a realizácii a vytvárať podmienky na 
to, aby sa rozvinula spolupráca medzi 
jednotlivými klubmi D-122 a krajskými 
strediskami ÚNSS.

Pri príležitosti tejto akcie bol 
súčasne odovzdaný predsedovi ÚNSS 
guvernérom LCI D-122 symbolický šek 
na kampaň Biela pastelka.

Dlhodobá spolupráca s ÚNSS na 
jednotlivých úrovniach podpísaním 
Memoranda o spolupráci dostala for-
málny základ, a je len na nás, aby sme 
túto spoluprácu premietli do života 
našich klubov.  

Záver minulého roka 2015 bol pre Distrikt 122 dôležitý aj z toho 
pohľadu, že celodistriktná podpora, najmä klubov zo Slovenskej 
republiky, zrakovo postihnutých a nevidomých v Bielej pastelke 
2015 sa jednoznačne pozitívne prejavila nielen tým, že na Bielu 
pastelku 2015 sme vyzbierali 3500 eur, ale aj tým, že sa na jej 
účasti v konkrétnych mestách a regiónoch zviditeľnilo lionské 
hnutie, jeho myšlienky, jeho aktivity a nadviazali sa nové osobné 
kontakty medzi lionmi a členmi ÚNSS.

Memorandum – 
základ dlhodobej 

spolupráce s ÚNSS

Guvernér LCI D-122 
František Kočka 

a zástupcovia LC Banská 
Bystrica Pavol Mora a Ján 

Miškovič pri prehladke 
výstavy Cesta svetla

Guvernér LCI D-122 
František Kočka odovzdáva 
šek predsedovi 
Unie nevidiacich 
a slabozrakých Slovenska 
Branislavovi Mamojkovi
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Medzinárodná výmena mládeže 2014/2015
  Martin Rafaj, zmocnenec pre výmenu mládeže 2013–2015    Olga Kahánková, zmocnenec pre výmenu 

mládeže a koordinátor hosťujúcich rodín    Jaromír Kašpar, riaditeľ kempu Lions International Youth Camp 
Pilsen 2015    Marie Kašparová, manažér kempu Lions International Youth Camp Pilsen 2015

Jeho význam spočíva v nadobudnutí 
prehľadu o kultúre, histórii a ďalších 
stránok navštívenej hostiteľskej krajiny 
a prispieva tak k rozvoju kultúrnej 
kompetencie účastníkov. 

V rámci vysielania našich mládež-
níkov do zahraničia sa do programu 
prihlásilo 60 záujemcov, z ktorých bolo 
úspešne umiestnených 58. Dvoch 
mládežníkov nebolo možné umiestniť 
kvôli veku presahujúcemu požiadavky 
kempov. Programu sa však zúčast-
nilo len 56, dodatoční dvaja pobyt 
zrušili zo študijných alebo osobných 
dôvodov.distrikt D-122 Česká repub-
lika a Slovenská republika v roku 
2014/2015 taktiež privítal celkom 
35 mládežníkov z 19 krajín sveta. 
Pobyty mládežníkov boli organizované 
prostredníctvom pobytu v kempe 
v Plzni a bol obohatený o týždňový 
pobyt v rodinách pre európskych 
účastníkov (mimo účastníkov z Českej 
republiky), resp. o dvojtýždňový pobyt 
pred a po kempe pre mimoeurópskych 
účastníkov. Ako alternatívu pobytu 
v rodine a v kempe ponúkol náš distrikt 
podľa dohody limitovanému počtu 
celkom 8 mládežníkom (4 z Japonska 
a 4 z Talianska) trojtýždňový pobyt 
v rodinách. 

Nedostatok hosťujúcich rodín
Úlohy vytvorenia portfólia hosťujúcich 
rodín a rozdeľovania prichádzajúcich 
účastníkov do nášho distriktu sa v roku 
2014/2015 ujala p. Olga Kahánková 
a p. Martina Kahánková. Primárne 
sa mládežníci umiestňovali do rodín, 
ktorých deti boli umiestnené na pobyty 
do zahraničia. Vďaka pozmeneným pra-
vidlám Výmeny Mládeže bolo čiastočne 

možné obmedziť neželané správanie 
niektorých hostiteľských rodín, ktoré 
napriek úspešnému vyslania vlastných 
mládežníkov do zahraničia odmietli 
hosťovať zahraničných mládežníkov 
vo vlastných rodinách. Nedostatok 
hosťujúcich rodín bol však aj tento rok 
problémom, ktorý negatívne vplýval 
na serióznosť organizácie programu 
v našom distrikte voči zahraničným 
partnerom. 

Kemp v Plzni 
Organizácie kempu „Lions International 
Youth Camp Pilsen“ v Plzni sa po roku 
2014 opätovne ujal Jaromír Kašpar 
z LC Plzeň City. Spolu s tímom kemp 
lídrov sa p. Kašpar postaral o prípravu 
dvojtýždňového programu, ktorý je 
zhrnutý v nasledovných riadkoch:

„Na letošní camp bylo přihlášeno 
31 účastníků ze 17 zemí, dorazilo 
bohužel jen 30 z nich kvůli zdravot-
ním komplikacím jednoho chlapce 

z Turecka. Zahájení kempu proběhlo 
první den a účastnil se ho i prezident 
pořádajícího LC Plzeň City Lukáš Bolek. 
V průběhu kempu přijel na dva dny 
i zmocněnec Výměny Mládeže pro 
D122 Martin Rafaj.

Během dvou týdnů účastníci 
poznali Plzeň, kde navštívili např. syna-
gogu, výstavu Techmania a členem 
plzeňského LC Františkem Slováčkem 
byli provedení centrem města a infor-
mování o základních faktech. Ani letos 
nechybělo přijetí na radnci tentokrát 
místoprimátorem, na které navázalo 
téma Plzeň2015 – evropské hlavní 
město kultury a projekt Depo. Dále se 
účastníci podívali do Českého Krum-
lova a absolvovali prohlídku místního 
unikátního barokního divadla. Jeli na 
výlet do Karlových Varu, cestou navští-
vili zámek Bečov a prohlédli si Relikviář 
svatího Maura. Poslední dny strávili 
v Praze, odkud také odlétali domů, 
nebo pokračovali do rodin.

Medzinárodný program Výmeny Mládeže organizovaný pod záštitou 
Lions Clubs International ponúka vybratým účastníkom možnosť 
spoznania každodenného života danej kultúry prostredníctvom 
pobytu v hostiteľskej rodine a nadviazanie nových priateľstiev počas 
pobytu v medzinárodnom kempe. 
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Letošní skupina byla až na jednu 
výjimku velmi pohodová, účastníci měli 
zájem o to poznat Českou republiku 
a naši kulturu. Samozřejmě jsme se 
ale nevyhli diskuzím o tom, proč není 
v průběhu kempu dovoleno požívat 
alkohol a bohužel jsme museli poprvé 
přistoupit i k vyloučení jednoho 
účastníka z kempu, kvůli závažnému 
porušení pravidel.

Vedoucích kempu bylo pět, větši-
nou studentů plzeňských škol. Mezi 
nimi byl i jeden zahraniční účastník 
loňského kempu z Dánska, Peter 
Bertelsen. Tato spolupráce nám velmi 
vyhovovala, Peter ke své práci přistu-
poval aktivně, vše okamžitě a ener-
gicky řešil a k účastníkům přistupoval 
přátelsky a navíc využil svou vlastní 
zkušenost z předešlého roku. Všem 
vedoucím bychom touto cestou chtěli 
ještě jednou poděkovat, bez nich by 
camp zorganizovat vůbec nešel.“

Touto cestou sa chceme poďa-
kovať všetkým zapojeným lionom 
a priateľom, ktorí svojim veľkým 
pričinením prispeli k úspešnému 
priebehu programu. Osobitná vďaka 

patrí lionom, ktorí ochotne poskytki 
pomocnú ruku pri riešení náročných 
situácií, napríklad pri organizácii 
transportu alebo výpadku hosťujúcich 
rodín.  

Minulý rok jsem u sebe hostoval 
slečnu, Reut, právě z Izraele, a tak 
jsem neváhal ji kontaktovat, zda bych 
mohl tentokrát já bydlet u nich po dobu 
kempu. Byla velice ráda a dokonce 
se sama začala podílet na organizaci 
celého kempu. 

Nejprve k nám však přijela jako 
host Giulia z Itálie. Strávili jsme 
společně celý týden poznáváním Prahy 
a celé České republiky. I my jsme 
dozvěděli, alespoň z vyprávění o místě, 
kde žije. Byl to velice příjemný týden. 
Dodnes jsme spolu v kontaktu.

Na kemp většina účastníků přile-
těla 11. července 2015. Všichni se 
postupně zabydleli u svých hostujících 
rodin. I na mě hned po příletu čekala 
Reut. Bydlela se svými rodiči a dvěma 
sourozenci v městečku Hod HaSha-

ron, nedaleko Tel Avivu. Byl jsem však 
u ní pouhé dva dny, které jsme strávili 
seznamováním se s místním okolím. 
Rodině jsem přivezl z Prahy karlovarské 
oplatky a hořické trubičky na ochutnání 
a upomínkové předměty z Čech. 

Program v Izraeli
Večer 12. července jsme měli zaha-
jovací ceremoniál, který se konal na 
střeše místní budovy s nádherným 
výhledem na město. Všichni účastníci 
kempu se zde představili a přednesli 
krátký projev o své zemi. Samotný 
kemp začínal 13. července. Vyrazili 
jsme na desetidenní túru po Izraeli. 
Přespávali jsme v hostelech, jednou 
i v místním Kibutzu.

Veškeré pamětihodnosti a velká 
obchodní centra byla hlídaná vojáky. 

Všude jsme museli podstupovat kont-
roly, zda u sebe nemáme nějaké nebez-
pečné zbraně, výbušniny apod. Zajeli 
jsme se dokonce podívat na hranice se 
Sýrií a Libanonem. V některých částech 
byla vystavěná obrovská zeď, jinde 
zase železný drát. Velice důkladně 
střežené hranice hlídala i vojenská 
síla. I přes veškeré obavy nás tito 
vojáci přivítali s úsměvem. Dovolili nám 
i zkusit si potěžkat jejich zbraně. Na 
závěr se ani nebránili společné fotogra-
fii. Lépe jsem také pochopil židovskou 
kulturu a politickou situaci, která zde 
vládne. Myslím, že je to veliké pona-
učení a v dnešním, válkami a ozbroje-
nými konflikty zmítaném světě, bych 
každému přál to poznat. 

Jako první jsme navštívili Jeruza-
lém, kolébku hned několika nábožen-

Zážitky z Izraele
  Jakub Brejcha, student VŠE Praha, LC Praha Strahov San Giorgio

Letos jsem se opět zúčastnil mezinárodního kempu pod záštitou LC 
Praha Strahov San Giorgio. Tentokrát jsem se vydal do Svaté země – 
Izraele. 
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ství, judaismu, křesťanství a islámu. 
Poznali jsme veškerá nádherná místa 
včetně těch nejznámějších, Zeď Nářků 
neboli ,,Western Wall“, Boží Hrob, místo 
narození Ježíše a Skalní Dóm, posvátná 
místa pro muslimy, židy i křesťany. 
I v noci tato místa ožívala příjemnou 
večerní atmosférou. Otevřené byli 
i některé lokální bary. 

Pak jsme putovali směrem na 
sever. Viděli jsme úžasný východ 
slunce v Masadě, překrásné zahrady 
ve městě Haifa. Dále přístavní město 
Jaffa, kde jsme se mohli vykoupat 
ve Středozemním moři. Samozřejmě 
nesmí chybět Nazaret a Betlém. 
Obdivoval jsem Mrtvé moře, kde je 
nemožné se potopit pod hladinu, 
jelikož je zde příliš vysoká salinita. Dále 
druhé největší město Tel Aviv a Yad 
Vashem, což je muzeum Holocaustu. 
Jízda na velbloudech či grilování na 
pláži s ostatními byl také pěkný zážitek. 

Jeden večer jsme měli vyhrazený 
pro ochutnávku jídel z celého světa 
neboli Foods around the world. Zde 
jsme každý z účastníků připravili jedno 
z tradičních pokrmů naší rodné země. 
Měl jsem šanci okusit jídla ze všech 
koutů světa jako například ,,Cottage 
pie“ z Anglie či ,,Lečo“ z Maďarska. Já 
jsem připravil bramboráčky se zelím 
a musím říct, že ze stolu zmizely velice 
rychle...

I přesto, že kemp končil 
22. července a všichni jsme se vrátili 

do svých rodin, program i nadále 
pokračoval. Jediný rozdíl byl v tom, 
že jsme přespávali u svých hostují-
cích rodin namísto hostelu. Členské 

rodiny, kde jsme bydleli, se také mohli 
zúčastnit programu kempu. Jezdili 
jsme společně k moři na pláž či jsme 
se koupali v bazénu. Večer jsme se 
většinou scházeli společně u někoho 

doma. Takto jsme se mohli setkávat až 
do 1.srpna, kdy kemp oficiálně skončil 
a všichni postupně odlétali domů . Mě 
se v Izraeli natolik líbilo, že jsem odlétal 
až 2. srpna...

V rámci projektů a prezentačního 
večera jsem seznámil ostatní účastníky 
s Českou Republikou, životem v naší 
zemi a činností našeho LC Klubu Praha 
Strahov San Giorgio. Od ostatních jsem 
se dozvěděl mnoho nových informací 
o jejich rodné zemi a kulturách, ve 
kterých žijí.

Jsem velice rád, že jsem se tohoto 
kempu mohl zúčastnit, poznat kulturu 
a způsob života lidí ve Izraeli i práci 
místního klubu. Tím, že jsme mezi 
sebou hovořili pouze v angličtině, 
mě posunulo znovu na vyšší úroveň 
v tomto jazyce. Zažili jsme spolu 
spoustu legrace a myslím, že nikdo 
nezapomene na zážitky z Izraele 2015! 
Dodnes zůstávám s většinou těchto lidí 
v kontaktu. Jsem pyšný, že jsem mohl 
reprezentovat Českou republiku a náš 
lionský klub ve Svaté zemi!

Doslov: S LC klubem Praha Strahov 
San Giorgio je Jakub Brejcha stále 
v kontaktu a v průběhu roku aktivně 
pomáhá při různých akcích jako 
například tradičním prodeji Vánočního 
svařeného vína a také pravidelných 
Charitativních koncertech, které klub 
pořádá ve spolupráci s Konzervatoří 
a střední školou pro zrakově postižené 
Jana Deyla a Konzervatoří Jaroslava 
Ježka.  

Účast na kempu 
umožnila poznat 

život v Izraeli i práci 
místního lionského 

klubu
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Lioni z LC Banská Bystrica vás  
pozývajú na XXIV. konvent D-122

  Pavol Mora, prezident LC Banská Bystrica, zmocnenec pre XXIV. konvent D-122

V dňoch 20.–22. 5. 2016 sa v Banskej Bystrici uskutoční zasadnutie 
XXIV. konventu LCI, Distriktu 122 ČR a SR.

Banská Bystrica je metropola stredného 
Slovenska, krajské mesto banskobyst-
rického kraja. Žije v nej asi 80 000 
obyvateľov, čo ju radí na piate miesto na 
Slovensku.

Prvá zmienka o Banskej Bystrici ako 
slobodnom kráľovskom meste pochá-
dza z roku 1255, keď jej dal vtedajší 
uhorský kráľ Belo IV. práva na ťažbu 
surovín a takisto mestské práva. V roku 
1494 tu vznikla spoločnosť Ungarischer 
Handel (Uhorský obchod), nazývaná aj 
Der Neusohler Kupferhandel, ktorá sa 
v 16. storočí stala jednou z najväčších 
a najmodernejších ťažobných spoloč-
ností tej doby. 20. augusta 1620 bol 
v meste zvolený za protestantského 
uhorského kráľa vtedajší princ, Gabriel 
Betlen.

Hotel LUX je pre náš klub miestom, 
kde sa 26. marca 1993 začala písať 
história nášho klubu. Snáď aj preto sme 
sa rozhodli, že miestom konania zasad-
nutia Konventu, ale aj ubytovania pre 
účastníkov bude práve Hotela LUX, ktorý 
bol v Banskej Bystrici vždy synonymom 
kvalitných hotelových a reštauračných 
služieb.

Len pár minút prechádzky cez park 
a ste v historickom centre mesta. Môžete 

si vychutnať atmosféru zobúdzajúceho 
sa mesta, nakúpiť na tržnici voňavé 
jabĺčka, alebo sa len tak potúlať bez 
stresu z parkovania. A keď zapadne 
slnko, nechajte sa zlákať na predstave-
nie do Štátnej opery alebo koncert na 
námestí.

Samozrejme, že okrem pracovnej 
časti Konventu, ktorá sa riadi pravidlami 

LCI snažili sme sa pre Vás pripraviť, 
veríme že pútavý program. 

Už v piatok popoludní našich dele-
gátov prijme v priestoroch historickej 
Radnice na Námestí SNP primátor 
mesta. V priestoroch foyer pre Vás 
nainštalujeme výstavu našej viac ako 
dvadsaťročnej činnosti. Po malom 
občerstvení sa presunieme autobusmi 
do Hronseku.

Významnou súčasťou kultúrneho 
dedičstva v Hronseku je unikátny 

drevený kostol. Drevená sakrálna archi-
tektúra je skvostom slovenskej ľudovej 
tvorby. Zvláštnosťou je, že objekty sú 
postavené výlučne z dreva a pri ich 
stavbe nemohol byť použitý ani jeden 
klinec. Vyznačujú sa originalitou a jedi-
nečným technicko-umeleckým riešením. 
Podľa historických záznamov bolo na 
Slovensku viac ako 300 drevených 
kostolov. V súčasnosti sa zachovalo do 
50 týchto sakrálnych stavieb pochádzaj-
úcich zo 16.–18. storočia. Jedným z nich 
je práve drevený evanjelický artikulárny 
kostol v Hronseku. Jeho krásu budete 
môcť obdivovať počas charitatívneho 
koncertu operného speváka, rodáka 
z Banskej Bystrice Martina Babjaka 
v doprovode Daniela Buranovského.

Po absolvovaní koncertu sme pre Vás 
pripravili Lions párty v priestoroch Hotela 
Lux. 

V sobotu po zasadnutí Konventu sme 
pre Vás pripravili prehliadku Historického 
námestia, Pohľad na mesto zo Šikmej 
veže, ochutnávku vín, prehliadku mesta 
z balkóna Beniczkých domu a skončíme 
v Plzenskej reštaurácii, ktorá je sídlom 
nášho klubu.

Pre účastníkov Konventu, ktorí sa 
nezúčastnia zasadnutia je pripravená 
prehliadka Hradu Ľupča z 13. storočia.

V nedeľu je pripravený alternatívny 
program. V Tri Duby golf Resort na Sliači, 
18 jamkové ihrisko pre milovníkov golfu 
alebo prehliadka neďalekej Španej 
Doliny. Špania Dolina bola pre svoje 
náleziská medenej rudy, obsahujúcej aj 
striebro, v minulosti preslávená po celej 
Európe.

Prehladka čarovnej Španej Doliny 
a posedenie v laviciach starej školy je 
skvelou bodkou za výkendom stráveným 
v Banskej Bystrici a blízkom okolí.

Tešíme sa na Vašu návštevu na XXIV. 
Konvente D-122 v Banskej Bystrici.  

Banská Bystrica je 
pripravená privítať 

účastníkov lionského 
konventu
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Kabinet distriktu v lionském roce 2015–2016
František Kočka Guvernér distriktu LC Košice
Emilie Štěpánková Poslední minulý guvernér distriktu LC Plzeň Bohemia
Lea Janků 1. Viceguvernér distriktu LC Brno Špilberk
Bohumir Kratky 2. Viceguvernér distriktu LC Heart of Slovakia
Anton Gerák Sekretář kabinetu LC Praha Bohemia Ambassador
Zdeňka Kolářová Pokladník kabinetu LC Plzeň Bohemia
Jana Nováková LC Praha Ladies
Jan Štěrba LC Teplice
Jan Kalaš Zmocněnec projektu Lions Quest LC Praha Hartig
Milan Vašanič LC Žilina
Radim Dvořák Zmocněnec pro přípravu oslav výročí lionského hnutí LC Rychnov nad Kněžnou
Vojtěch Trapl Předseda Výboru pro konstituci a stanovy LC Praha Bohemia Ambassador
Jan Haur Informatika a webová prezentace LC Praha Bohemia Ambassador
Petr Humpolík Zmocněněc pro mezinárodní vztahy LC Prague Heraldic
Martin Dlouhý LC Teplice
Jaroslav Novotný Šéfredaktor bulletinu LC Praha Bohemia Ambassador
Jaroslava Vančurová Zónový chairman ČR – Západočeské lázně LC Karlovy Vary Diana
Ivan Galan Zónový chairman ČR – Praha LC Praha Hartig
Milan Nemrava Zmocněnec pro členskou základnu v severních Čechách LC Teplice
Jana Kovářová Zónový chairman ČR – Západní Čechy,Zmocněnec pro Mírový plakát LC Plzeň Bohemia
Petr Ministr Zónový chairman ČR – Východní Čechy LC Pardubice
Jan Bouma Zónový chairman ČR – Jižní Čechy LC Tábor
Václav Baslík Zónový chairman ČR – Jižní Morava LC Brno Špilberk
Zdeněk Svozil Zónový chairman ČR – Severní Morava a Slezsko LC Olomouc
Juraj Koreň Zónový chairman SR – Bratislava LC Bratislava Istropolis
Erik Valovič Zónový chairman SR – Banská zóna I LC Zvolen
Ján Miškovič Zónový chairman SR – Banská zóna II LC Banská Bystrica
Pavel Bolješik Zónový chairman SR – Nitranská zóna LC Piešťany
Július Kováč Zónový chairman SR – Východní Slovensko LC Košice
Josef Nerušil Zmocněněc pro komunikaci a média LC Praha Bohemia Ambassador
Milan Taškár Zmocněnec pro mez. výměnu mládeže D-122,Předseda Výboru pro 

mezinárodní výměnu mládeže
LC Nitra

Olga Kahánková Zmocněnec pro mez. výměnu mládeže D-122 LC Opava
Svatava Němcová Zmocněnec pro projekt LOEC LC Praha Hartig
Milan Horáček Zmocněnec pro projekt Lví očko, předseda Výboru pro projekt Lví očko LC Praha Strahov San Giorgio
Jindra Švarcová Zmocněnec pro sběr brýlí LC Plzeň Bohemia
Tibor Buček Zmocněnec pro projekt nemocnice v Keni LC Nitra
Pavol Mora Zmocněnec pro XXIV. konvent D-122 LC Banská Bystrica
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Advent v LC Banská Bystrica
  Pavol Mora, prezident LC Banská Bystrica

Advent alebo adventné obdobie (z lat. adventus príchod) je prvá časť 
liturgického roka rímskokatolíckej cirkvi vymedzená 4 nedeľami 
pred sviatkom narodenia Ježiša Krista a obdobie duchovnej prípravy 
na Vianoce.

V našom klube je obdobie Adventu 
najrušnejšou časťou roka. Aj tento 
rok, ako každoročne sme zahájili „náš 
Advent“ zahájením predaja Charita-
tívneho vianočného punču za účasti 
detí zo Špeciálnej základnej školy na 
Ďumbierskej ulici v Banskej Bystrici. 
Deti, za pomoci svojich učiteliek 
pre nás pripravili vystúpenie, vďaka 
ktorému si pripomíname, ako asi 
kedysi ľudia na dedinách oslavovali 
príchod Ježiška. Súčasťou otvorenie 
vianočného punču bolo aj odovzdanie 
šeku na nákup športových pomôcok 
a sladkostí pre detí zo Špeciálnej školy.

Po vzore nášho distriktu, náš klub 
zastúpený prezidentom klubu Pavlom 
Morom a vedúca Krajskej organizá-
cie Únie nevidiacich a slabozrakých 
Slovenska pani Bc. Dagmar Filadelfi-
ová podpísali pri príležitosti zahájenia 
predaja vianočného punču Memoran-
dum o spolupráci čím tieto subjekty 
potvrdili svoju dlhoročnú vynikajúcu 
spoluprácu. Zahájenia predaja vianoč-
ného punču a slávnostného podpisu 
Memoranda sa zúčastnil aj zástupca 
vedenia nášho distriktu II. VDG Bohu-
mír Krátky.

Už 5. decembra náš klub spoluor-
ganizoval spolu s Občianskym združení 
Viktorky, ktorého náplňou je pomoc 

ženám s onkologickým onemocnením 
prsníka, Mikulášsky beh. Výnos z behu 
bol použitý na nákup doplnkov výživy 
na posilnenie imunity a zmiernenie 
prejavov onkologickej liečby u žien, 
ktoré ju aktuálne podstupujú.

V očnej škôlke Stadetore si už 
nevedia predstaviť príchod Mikuláša 
bez nášho „Mikuláša“ Roba Strieša, 
ktorý každoročne obdarúva detičky. 
Samozrejme odovzdávaniu darčekov 

predchádzal prekrásny program, ktorý 
si deti s pani učiteľkami pre Mikuláša 
pripravili.

Mikuláša očakávajú aj deti 
v Občianskom združení NOŽIČKA, 
ktorého poslaním je pomoc telesne 
postihnutým deťom a ich rodinám. 
Tento rok bol obohatený o veselého 
čerta, ktorého bravúrne stvárnil 
Majster sveta v chôdzi na 50 km 
v Pekingu v roku 2015 Matej Tóth. 
Mikuláš – Robo Strieš, ktorý túto „funk-

ciu“ vykonáva už viac ako 35 rokov 
opäť nesklamal a deti svojimi rozžiare-
nými očami potvrdili, že naša pomoc 
má zmysel.

December je už 22 rokov mesia-
com, v ktorom náš člen Peter Benedik 
usporiadáva za podpory nášho klubu 
žiacky halový futbalový turnaj o Pohár 
Doc. Jozefa Vengloša. O veľkom 
význame práce s mládežou hovorí aj 
fakt, že účastníkmi turnaja v minulosti 
boli také mená slovenského futbalu 
ako Marek Hamšík, Peter Pekarík, 
Michal Ďuriš, Norbert Gyömbér, Ján 
Greguš alebo Miroslav Stoch.

Na konci Adventu našich členov 
čakala milá udalosť. Tesne pred 
Vianocami nám obdarované deti zo 
Špeciálnej základnej školy pripravili 
„Besiedku“ – program s pásmom 
kolied a scénok ako prejav vďaky za 
naše darčeky. Naši členovia odovzdali 
zakúpené športové pomôcky pedagó-
gom a vianočné sladkosti deťom.

Už dnes môžeme povedať, že 
december 2015 bol pre náš klub 
úspešný. Podarilo sa nám vďaka našej 
nosnej akcii – Charitatívny vianočný 
punč – získať 2300 eur, ktoré budú 
použité pre tých, ktorí to potrebujú 
a zároveň potešiť v predvianočnom 
čase detské srdiečka.  

Advent – 
najrušnejšia časť 

lionského roka
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Spod Urpína až pod Eiffelovku
  Peter Benedik, LC Banská Bystrica 

LC B. Bystrica bol v decembri už po 17krát spoluorganizátorom 
a podporovateľom medzinárodného halového futbalového turnaja 
žiakov o pohár Jozefa Vengloša v jeho 22ročnej histórii. 

V predvečer Mikuláša 5. 12. 2015 sa 
v Banskej Bystrici uskutočnil 2. Chari-
tatívny Mikulášsky beh. Organizá-
torom podujatia boli Crazy WoMen 
Active Planet, mesto Banská Bystrica 
a LC Banská Bystrica. Výťažok z tohoto 
charitatívneho behu vo výške 1620 eur 
bol venovaný občianskemu združeniu 
„Viktorky“ čo je združenie na podporu 
žien s nádorovými ochoreniami, ktoré 
sú kolektívnym členom Ligy proti rako-
vine. Celkovo sa tohoto behu zúčast-
nilo 128 bežcov, ktorý pri registrácii  

dostali mikulášske oblečenie v ktorom 
absolvovali trať dlhú cca 1 km. Štart 
bol pred obchodným centrom  
EUROPA SC a cieľ na námesti SNP 
pred sídlom nášho LC, Plzenskou 
reštauráciou. 

V cieli každého účastnika čakal 
teplý čaj,ktorý pripravili a samozrejme 
aj čapovali naši členovia. Unaveným 
Mikulášom lionský čaj chutil a viacerý 
si nenechali ujsť ochutnať aj náš  
lionský punč.Po celej dlžke behu  
účastnikov podporovala početná 

divácka kulisa, s ktorých viacerý sa 
zhodli,že sa budúceho ročníka určite 
zúčastnia.  

Futbal nemá piatok – sviatok, 
pretože každý zápas, každé futbalové 
podujatie je sviatkom. Pre tých čo kopú 
do lopty je každý dotyk s ňou úžasným 
sviatkom. Prežilo si ho aj 120 chlapcov 
z Česka a Slovenska, ktorí sa zúčastnili 
na tomto turnaji v Banskej Bystrici. 
Výnimočnom turnaji , to musí uzna 
každý kto nelenil a prišiel sa pozrieť 
na futbal v jeho najčistejšej detskej 
podobe. Musíme opakovane poďako-
vať podpore, aktívnej účasti členov LC 
B. Bystrica, mesta a ďalším, ktorí sa 
o jeho existenciu zaslúžili. Veríme že 
táto akcia prispela k úspešným športo-
vým aktivitám mesta B. Bystrici.

Futbalové cesty sú plné zákrut, 
máloktorá vyjde úplne priamočiaro od 
štartu až po vrchol. Ba občas sa stane, 
že zákruta je taká ostrá že spôsobí 
vyletenie z cesty... Presne to sa stalo 
mnohým chlapcom, účastníkom nášho 
turnaja. Zoznam tých, ktorých môžem 
označiť ako úspešných vo futbale 
je dlhý. Na našom podujatí ich hrali 
desiatky a neskôr sa úspešne zapísali 
do domácej aj zahraničnej seniorskej 
súťaži.

A šestice z nich si v tejto chvíli 
zaslúži aby sme ich menovali Marek 
Hamšík, Peter Pekárik, Michal Ďuriš, 
Miroslav Stoch, Ján Greguš, Norbert 
Gyomber. Sú to chlapci ktorí si aj 
od nás z turnaja spod Urpína svojim 
talentom a zásluhou vlastnej pracovi-
tosti a disciplíny futbalu posúvali vyššie 
a dnes sú pred vrcholom.

Zahrajú si pod vedením trénera 
Jána Kozáka pod Eiffelovkou na majs-
trovstvách Európy vo Francúzsku.  

Víťazný tým Akadémie  
Mareka Hamšíka.  

Zlava Peter Benedik (LC BB)
a Ján Nosko, primátor mesta 

Banská Bystrica.
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LC Karlovy Vary Diana a projekt „upleť čtverec“
  Jaroslava Bicková, LC Karlovy Vary Diana

Účast LC Diana Karlovy Vary na vánočních trzích 
  Dagmar Benešová, LC Diana Karlovy Vary

Na nápad pletení čtverců jsme narazili na internetu. Paní Eva 
Adámková společně se svými přáteli a nadšenci zasílá tyto čtverce 
sirotkům z Jižní Afriky, kde je v noci velká zima a děti se chumlají do 
napletených a sešitých dek. 

Členky LC Diana Karlovy Vary ve dnech 16.–20. 12. 2015 opět 
realizovaly prodej svařeného vína a vánočního punče při příležitosti 
konání Vánočních trhů před LD Thermal v Karlových Varech. 

Jako členky LC stále aktivně vyhledá-
váme, kde a komu pomoci, tak jsme 
se tohoto nápadu chopili a začali 
plést čtverce 20 x 20 cm z různých 
zbytků vln. Naši aktivitu jsme prezen-
tovali v širokém okolí a z různých 
stran se nám sbíhaly jak vlny, tak 
upletené čtverce. 

Do konce roku jsme napletli 
celou velkou krabici čtverců. Tyto 
čtverce se pak v Africe na místě 
sešijí. Vždy na jednu deku je potřeba 
7 x 5 čtverců (35 čtverců). Deky 
nesešíváme, protože by se na místě 
platilo clo za funkční věc.

Spojili jsme se s další obecně 
prospěšnou organizací v České 
republice (Bwindi Orphans), pomá-
hající v Africe, konkrétně v Ugandě. 
Tak jsme si řekli, Afrika jako Afrika, 

hlavně, že čtverce najdou uplatnění. 
Samozřejmě jsme se dohodli, že 
pleteme dál. Právě jakákoli pomoc na 
tomto kontinentě je potřebná pro to, 
aby obyvatelé neodcházeli z rodné 
země z důvodu nevyhovujících život-
ních podmínek.  

Oblékly si teplé kabáty, čepice, ruka-
vice a s velkým odhodláním vytěžit z již 
tradiční akce co nejvíce peněz, trávily 
svůj volný čas v propůjčeném stánku. 
Již od počátku bylo jasné, že výtěžek 
bude věnován na podporu Krajského 
dětského domova pro děti do 3 let 
v Zítkově ulici č. p. 1267 v Karlových 
Varech. 

K úspěchu akce v podobě 
výtěžku 41 185 Kč nepochybně 
přispěla společnost JERUS a.s., která 

dámskému klubu věnovala kvalitní 
červené víno. Na samotných členkách 
pak ještě zůstala příprava vánočního 
punče a um přilákat v hektickém 
adventním čase kolemjdoucí spoluob-
čany k přispění na dobrou věc zakou-
pením po domácku poctivě vyrobených 
produktů. 

Těší nás, že lionské motto „We 
serve“ stále funguje a všichni, kteří byli 
ochotni přispět zahřáli nejen svá těla, 
ale i svá srdce.  
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Príležitosť predstaviť sa na vianočných trhoch
  Bohdana Machajová, prezidentka LC Bratislava Dovina

Lionské hnutie malo hlavnom meste SR v Bratislave počas 
predvianočného obdobia po prvý krát predajné miesta na dvoch 
najväčších námestiach paralelne. Stalo sa tak vďaka ústretovosti 
mestskej aj miestnej samosprávy. 

Jeden stánok bol umiestnený už 
tradične historicky od vzniku Vianoč-
ných trhov na Františkánskom námestí 
pri Jezuitskom kostole a druhý po prvý 
krát na Hviezdoslavovom námestí, 
hneď neďaleko prekrásnej Staromest-
skej jedličky. 

Zhostiť sa tejto úlohy nebolo jedno-
duché, aj keď v Bratislave pracuje 
sedem klubov. Bolo potrebné postaviť 
nepretržitú službu, nachystať zásoby 
a ponúknuť svoju receptúru na lionský 
punč s ovocím. Každý klub vložil do 
prezentácie svoj rukopis pridal niečo 
mimoriadne. Veľké L svietilo na dvoch 
strategických miestach nášho hlav-
ného mesta a my sme boli všetci na to 
patrične hrdí.

Otvorené srdce pre potrebné
LC Dovina štandardne ponúkal pestrú 
ponuku výhradne doma pečených kolá-
čov slaných i sladkých, bezkonkurenč-
nú originál robenú oškvarkovú nátier-
ku, biely niekedy, ale aj ražný chlebík, 
bielu či červenú cibuľku pokrájanú na 
decentné kúsočky... prosto čokoľvek... 
Počasie – troška slnko, troška vetristo 
či dážď, ba dokonca i mráz – nič nám 
náladu nepokazilo. V LC DOVINA je nás 

20 a túto aktivitu si zakaždým mimori-
adne užívame, napokon vidno to aj na 
fotografiách. 

Len tak mimochodom, dovolím si 
malú poznámku- predaj vianočných 
dobrôt má svoj mnohoraký význam, 
ukazuje naše otvorené srdcia či schop-
nosť sa obetovať pre dobrú vec. Veď 
všetky peniaze z predaja idú do rúk 
tých ktorí to potrebujú... Práve preto 
je fajn, keď v stánkoch slúžime my, 
teda členstvo klubov a nie prenajaté 

cudzie osoby ktoré nevedia zareagovať 
na otázku čo je vlastne lionské hnutie. 
Vianočné trhy sú výbornou príležitosťou 
predstaviť sa, je škoda zahodiť takú 
šancu... We serve!  

Nástup časti členstva pred 
stromčekom v jedno ráno 

s našim priateľom Vladkom 
Roškom, ktorému troška 

pomáhame  

Rovnošaty v stánku 
zavesené po celodennej 
šichte
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Prehupli sme sa do nového kalendárneho roka 2016. Hodnotenie 
celého lionského roku je ešte ďaleko, ale kalendárny rok býva vždy 
obdobím hodnotenia činnosti, čo sme za uplynulé polročné obdobie 
urobili. Čo sa nám podarilo, s čím sme boli spokojní a pouvažovať do 
budúceho roka nad prípravou nových akcii.

Začiatkom leta, tesne pred prázdnina-
mi, sme usporiadali tradičný tenisový 
turnaj o putovný pohár MUDr. P. Vere-
sa, nášho prvého prezidenta klubu. 
Turnaj sa niesol v znamení priateľské-
ho stretnutia s našimi priateľmi, lionmi 
z Karlových Varov, ktorí sa na turnaji 
zúčastnili v hojnom počte a pre ktorých 
sme deň pred samotným turnajom 
prichystali ochutnávku vína v známom 
vinárstve v Pezinku.

V októbri 2015 sa zase naši 
členovia zúčastnili tenisového turnaja 
u priateľov v Karlových Varoch. V rámci 
tenisového turnaja nám pripravili 
jeden nádherný kultúrno-spoločenský 
program s prehliadkou pamätihodností 
okolia Karlových Varov a s gastrono-
mickým večerom. Jeho vysoká úroveň 
a priateľská atmosféra dokumentujú 
úprimnosť našich vzťahov, ktoré sme 
vybudovali počas našich dlhoročných 
vzájomných stretnutí. Aj touto cestou 
sa im chcem ešte raz poďakovať.

Pomoc mladým rodinám
Samozrejme okrem športovo spolo-
čenských akcií sme aj pomáhali. Zo 
získaných 2 % daní sme mohli vyčle-

niť čiastku 1400 eur na pomoc trom 
mladým rodinám, ktoré sa ocitli nie 
vlastnou vinou v ťažkej životnej situácii. 
Finančné dary rodinám boli odovzda-
né v spolupráci s Mestským úradom 
Piešťany za účasti primátora mesta 
M.Tamajku.

Záverom roka sme ako každoročne 
po dva adventné víkendy ponúkali 
v našom stánku tradičný lionský punč, 
ktorý svojou kvalitou priláka každú 
predvianočnú sezónu množstvo zákaz-
níkov a aj tento rok sa nám vďaka 
veľkému úsiliu našich členov podarilo 
vyzbierať vyše 1500 eur na naše chari-
tatívne aktivity.

Začiatok roka býva v našom klube 
už tradične oslavou charteru nášho 
klubu, ktorého súčasťou je spoločen-
ský večer s názvom Lions Halali (Oldies 
Party). 

Oproti minulosti sme pred piatimi 
rokmi zmenili podujatie z pleso-
vého poňatia na spoločenský večer, 
ktorý svojou vysokou úrovňou ničím 
nezostáva. Veľký záujem, veľa zúčast-
nených priateľov a sympatizantov lions 
nás len usvedčujú o tom, že sme urobili 
dobre. 

1000 eur pre zrakovo 
postihnutých 
Tento rok nás poctili svojou prítomnos-
ťou na večierku guvernér a zároveň náš 
výborný priateľ pán František Kočka 
s partnerkou , ktorí sa už pravidelne 
zúčastňujú našich podujatí. Veľmi si 
vážime, že tohoto roku sa zúčastnili 

Medzi členmi nášho klubu 
zavítal aj guvernér dištriktu 
František Kočka

Známa speváčka a členka 
nášho klubu Marcelka 

Laiferová

Program a práca 
nášho klubu napĺňa 
predsavzatia, ktoré 

jsme si dali
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Ohlédnutí za lionským stromem
  Vladimír Němec, LC Pardubice 

Lionské hnutí se již mnoho let zabývá projektem „Trees for life“ 
a aktivně se podílí na vysazování nových „Stromů pro život“.

Pardubičtí Lvi, kteří zakládali svůj klub 
v roce 1999, se po všechny roky věnují 
podpoře nejen nevidomým a slabozra-
kým, ale svoji činnost se souhlasem 
všech členů posléze rozšířili na pomoc 
hedikepovaným dětem v celé šíři jejich 
zdravotních problémů. Za dobu svého 
působení jsme zprostředkovali pomoc 
ve finanční výši více než 1 800 000 Kč.

V roce 2006 se pardubičtí lioni 
rozhodli vysadit za každého člena 
klubu jeden strom a obnovit tak zbytky 
dožívajícího stromořadí v Pardubicích. 
Na alej byla vybrána kulovitá forma 

platanu, a to nejen proto, že platany 
jsou velmi nenáročné dřeviny, které 
výtečně snášejí také znečištění velkých 
měst, ale i pro jeho bohatou histo-
rii. Ve staré Arménii vykládali kněží, 
„strážci ohně“, věštby podle pohybů 
větví posvátného platanu v Armaviru, 
zatímco v Persii byl platan strážným 
stromem králů. 

Na výsadbě se podíleli členové 
klubu nejen finančně, ale také, jak 
je patrné i na fotografii, neváhali ani 
přiložit ruce k dílu. V počátečním úsilí 
v roce 2006, kdy byla vysazena první 

část aleje (viz levé foto), pokračoval 
pardubický klub i v roce 2008, kdy 
byla druhou částí dokončena. Lionskou 
alej jsme věnovali památce jednoho 
za zakládajících členů našeho klubu. 
V letošním roce jsme se ohlédli zpět 
a příjemným zjištěním bylo, že všechny 
stromy rostou a obohacují naše životní 
prostředí. Naší aktivitou se nám poda-
řilo obohatit prostředí Pardubic. Věříme, 
že Lionská alej bude jistě po mnoho 
dalších let připomínat nejen náš klub, 
ale celé lionské hnutí, které za dva roky 
oslaví již 100 let svého trvání.  

nášho večierku v hojnom počte aj naši 
priatelia členovia LC Žilina. Vzájomné 
návštevy na podujatiach dokumentujú 
naše spoločné záujmy a priateľstva. 
Čo je ale hlavné, podarilo sa nám 
vyzbierať zo vstupného a sponzor-
ských príspevkov sumu vyše 700 eur, 
a tak sme spolu s časťou prostriedkov 
, získaných predajom punču, mohli 
odovzdať zástupcovi občianskeho zdru-
ženia Charita sociálnej starostlivosti 
a služieb pre zrakovo postihnutých 
občanov Piešťany, pánovi Pastorkovi, 
symbolický šek vo výške 1000 eur na 
zakúpenie kompenzačných pomôcok 
a prevádzku organizácie. Program 

potom pokračoval vystúpením spe-
váka, hudobníka a hlavne džezmena 
Petra Lipu, prítomných pánov, ale iste 
aj dámy určite zaujali tanečnice zo 
skupiny VIVAS Dance Group a výborný 
program spestrila svojim pútavým 
vystúpením aj vynikajúca speváčka 
a členka nášho klubu Marcelka Laife-
rová. 

Záverom nášho príspevku si dovo-
lím konštatovať, že program a práca 
nášho klubu je pestrá, prospešná, 
napĺňa predsavzatia, ktoré sme si pri 
založení nášho klubu dali. Vytvára 
v nás dobrý pocit z pomoci, tým ktorí to 
najviac potrebujú.  

Predaj tradičného lionského 
punču



18 ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

Darovanie defibrilátora
  Svetlana Kuzmits, LC Bratislava Bona Fide

Dňa 22. 9. 2015 bol odovzdaný železniciam SR defibrilátor, ktorý 
bol umiestnený vo vestibule hlavnej železničnej stanice v Bratislave. 
Defibrilátor železniciam SR darovalo naše občianske združenie 
LC Bratislava Bona Fide. 

Bratislavská železničná stanica, ako 
jedno z najviac frekventovaných častí 
mesta Bratislavy získala automatický 
externý defibrilátor (AED), od nášho 
klubu, ktorý sa používa pri náhlom srdco-
vom zlyhaní. 

Defibrilátor je lekársky prístroj, 
používaný pri poruchách srdcového 
rytmu, ako súčasť kardiopulmonálnej 
resuscitácie. Prístroj bude v prípade 
akútnej potreby resuscitácie k dispozícii 
cestujúcim, resp. verejnosti, pohybujúcej 
sa v priestoroch železničnej stanice. 
Obsluha je veľmi jednoduchá, zvládne 
ju každý. Prístroj vyhodnotí, či srdcom 
preteká krv a ak nie, do tela pustí výboj, 
ktorý by ho mal naštartovať. Pre spuste-
nie výboja je nutné urobiť len tri kroky. 
Defibrilátor užívateľa pri prvej pomoci 
vizuálne aj zvukovo navádza a v každej 
fáze resuscitácie dáva jasné a kľudné 
pokyny – od upevnenia elektród na telo 
pacienta, po srdcovú masáž a defibrilá-
ciu, podať tak prvú pomoc a zachrániť 
život pacientovi ešte pred príchodom 
záchranky. Ak nebude treba prístroj na 
postihnutom človeku použiť, defibrilátor 
svoju činnosť vykonávať nezačne. Defib-

rilátor môže zachrániť životy dospelých, 
a vďaka špeciálnemu kľúču aj životy detí. 
Prístroj je veľmi ľahký a dá sa dopraviť 
kdekoľvek, kde by mohol byť potrebný 
a pripravený poskytnúť podporu základ-
nému záchranárskemu personálu. 

Pomoc cestujúcim na železnici
Defibrilátor je umiestnený na viditeľnom 
mieste vo vestibule pri osobných poklad-
niach v železničnej stanici Bratislava – 
Hlavná stanica, uložený v špeciálnej 

schránke vybavenej poplašným zariade-
ním, ktoré vie upozorniť na neoprávnené 
použitie prístroja.

„Hlavnú železničnú stanicu v Brati-
slave sme si vybrali jednak preto, 
že LC Bona Fide je bratislavský klub 
a najmä preto, že cez Hlavnú stanicu 
každodenne prúdia tisícky cestujúcich. 
Vzhľadom na značný výskyt kardiovas-
kulárnych ochorení v SR, tento prístroj 
práve na takomto mieste môže zachrániť 
ľudský život. Prístroj sme zakúpili z pros-
triedkov získaných vlastnou prácou 
členov klubu, konkrétne z predaja 
lionského punču počas Vianočných 
trhov na Hlavnom námestí v Bratislave.“ 
povedala naša pezidentka klubu Jarka 
Thomasová.  

Tlačová beseda

Zlava J. Thomasová, 
(prezidentka klubu), 
S. Kuzmits (PR) 
a L. Miazdrová (pokladníčka) 
predvádzajú defibrilátor na 
Hlavnej stanici v Bratislave
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Členky LC Plzeň Bohemia si velmi cení a snaží se podporovat 
činnost zakladatelky hnutí Na vlastních nohou Stonožka paní Běly 
Gran Jensen. 

Pedagogové z Plzně stáli u zrodu 
tohoto hnutí a město Plzeň připomnělo 
také tuto zásluhu výstavou pořáda-
nou koncem listopadu centru Plzně 
před Studijní a vědeckou knihovnou 
Plzeňského kraje v rámci projektu 
Plzeň – Evropské město kultury 2015. 
Výstava, která byla ve Smetanových 
sadech k vidění do 10. prosince, kromě 
zahraničních aktivit hnutí prezentovala 
i účast plzeňských subjektů, například 
Základní umělecké školy Jagellonská 
či Dětského pěveckého sboru Mariella 
z 15. základní školy v Plzni, jejíž žáci 
a učitelé jsou dlouholetými spolupra-
covníky Stonožky. Stejně tak s hnutím 
spolupracuje i Základní škola a mateř-
ská škola pro slabozraké a vady řeči 
v Plzni, kterou LC Plzeň Bohemia pravi-
delně podporuje. 

25 let Stonožky
Na pozvání zakladatelky humanitární-
ho hnutí a na pozvání Arcibiskupství 
pražského měly členky plzeňského 
lionského klubu tu čest zúčastnit se 
slavnostní mše svaté na pražském hra-
dě u příležitosti čtvrtstoletí trvání hnutí, 
slavnostního vstupu do dalších let 
aktivní činnosti a u příležitosti poděko-
vání za možnost pomoci ve spolupráci 
s AČR a dalšími příznivci dětem, které 
to potřebují. Na Hrad na slavnostní 
mši přijeli i žáci výše zmíněné Základní 
a mateřské školy pro slabozraké a vady 
řeči v Plzni spolu mimo jiné s paní 
ředitelkou Ivou Šmrhovou, také členkou 
našeho LC. Mši celebroval sám Jeho 
Eminence Dominik kardinál Duka OP 
a zazpívaly dětské sbory pod vedením 
sbormistra Jaroslava Pletichy a zpěvác-
ký spolek Hlahol pod vedením sbor-
mistra Romana Z. Nováka. Nádherné 
dětské hlasy pomohly ozvučit katedrálu 
svatého Víta, Václava a Vojtěcha 4. 12. 
2015 po jedenácté hodině dopolední 

a daly tak všem přítomným možnost 
odnést si nejen nevšední duchovní, 
ale i hudební zážitek, zvlášť poté, co 
se sólových partů ujali Marie Fajtová, 
sólistka Národního divadla, a Adam 
Plachetka, sólista Státní vídeňské 
opery. 

Předvánoční procházka
Dámy z LC Plzeň Bohemia odpoledne 
kromě krásné procházky starou Prahou 
navštívily i prostory Konzervatoře Jana 
Deyla a střední školy pro zrakově posti-
žené na Maltézském náměstí, kde také 
vládla slavnostní předvánoční nálada, 

zpívaly se české koledy a vonělo vánoč-
ní cukroví. Studenti a absolventi této 
hudební školy pravidelně vystupují na 
každoročních benefičních koncertech 
pořádaných LC Plzeň Bohemia kona-
ných vždy u příležitosti Mezinárodního 
dne zraku počátkem října. Jedinečnost 
tohoto dne završila návštěva Pražské-
ho jezulátka a kouzelná večerní atmo-
sféra Staroměstského náměstí. Tento 
den nás všechny zúčastněné odvedl od 

leckdy uspěchaných prosincových dní, 
plných sice mnohdy milých povinností, 
do světa duchovní pohody, klidu a míru. 

Poděkování patří naší člence Jaro-
slavě Trojanové, která návštěvu mše 
a Prahy organizovala. Byla nám milou 
a historie znalou průvodkyní, znovu 
jsme po letech objevovaly již dříve 
navštívené pamětihodnosti našeho 
hlavního města a vnímaly je v jiných 
souvislostech. Hnutí Na vlastních 
nohou Stonožka přejeme pak nejméně 
dalších pětadvacet úspěšných let 
činnosti, která také naplňuje lionské 
heslo „We serve“.  

Známý český basbarytonista 
Adam Plachetka na hradním 
nádvoří s plzeňskými lvicemi
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Niekedy na jeseň minulého roka sa Matej Tóth ako hosť stretol 
s členmi LC Zvolen, tu sa dozvedel o charitatívnom poslaní Lions 
Clubov na celom svete a práve tu vznikla myšlienka darovať svoje 
zlaté tretry z Pekingu na charitatívne účely. 

Členovia klubu to samozrejme prijali 
s veľkou vďakou ale i s pocitom veľkej 
zodpovednosti voči tomuto skvelému 
športovcovi, milému, skromnému, pokor-
nému a charizmatickému človekovi.

Aby sa mohla naplniť tato skvela 
myšlienka pomoci tým, ktori to potre-
bujú usporiadal LC Zvolen, ako garant 
celej akcie v prekrasnych priestoroch 
zrekonštruovaneho zamku The Grand 
Vigľaš v piatok 29. januara 2016 
s podporou klubov banskeho regi-
onu (LC Banska Bystrica, LC Brezno, 
LC Banska Štiavnica, LC Heart of 
Slovakia, LC BB-Zvolen Crystal) Lions 
ples banskeho regionu 2016. Prezident 
klubu pan Erik Valovič na ňom privítal 
guvernera D-122 pana Františka Kočku, 
viceguvernera D-122 pana Bohumila 
Krátkeho, ďalších vyznamných hostí, 
členov ôsmych klubov patriacich do 
tohto regionu a priateľov lionov. Po 
dlhšom čase sa tak opäť stretli kluby 
banskeho regiónu na tejto krasnej spolo-
čenskej akcii. Krasne prostredie vígľaš-

skeho zamku, bohatý kulturny program, 
dobré jedlo, spev, tanec a dobra nálada 
dodali celému peknému spoločenskému 
večeru punc vynimočnosti.

Za účasti samotného Mateja Tótha 
sa v skvelej atmosfére uskutočnila napí-
navá dražba jeho „víťazných tenisiek“. 

Licitátorka nestačila dražbu ani otvoriť 
a už sa hrnuli prvé ponuky. Zaujemcov 
bolo veľa, bolo to napínavé až do posled-
ného odklepnutia. Nakoniec víťaz dražby 
prevzal z rúk majstra sveta okrem teni-
siek aj originálny certifikát dokazujuci 
pravosť topanok.

Vyťažok z dražby vo výške 2700 eur 
bol hneď na tomto plese aj rozdelený. 
Časť vyťažku venoval LC Zvolen slabo-
zrakému študentovi Michalovi Sihel-

Guvernér distriktu František 
Kočka s ambasádorom 

Bielej pastelky 2016 
Matejom Tothom a zo zlatou 

medailou majstra sveta

Na Charitatívnom Lions 
plese si adidasky majstra 
sveta vydražil MUDr. Ján 
Spodniak zo Stožku za 
2700 eur
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Velmi úspěšně navodil plzeňský soubor 
Musica ad gaudium 26. 11. 2015 
v 19:00 v obřadní síni plzeňské radnice 
předvánoční náladu provázenou příjem-
ným uměleckým hudebním zážitkem. 

Tímto vystoupením zahájil sérii 
svých adventních koncertů a to nejen 
v Plzni a v České republice. Účinkující 
umělci Alena Tichá – hra na cembalo 
a skvělá moderace celého programu, 
Andrea Frídová a Dominika Pilecká – 
zpěv a Jaromír Tichý – hra na flétny 
přednesli za velké pozornosti přítomné-
ho publika staročeské roráty a skladby 
od Adama V. Michny, G. P. Telemanna, 
D. Buxtenhudeho, V. Franka a další díla 
starých mistrů. První adventní kon-
cert se konal pod záštitou dámského 
LC Plzeň Bohemia. Soubor Musica ad 
Gaudium – Hudba pro radost, přináší 
skutečnou radost z předvánoční atmo-

sféry a barokní hudby i v dalších svých 
prosincových vokálních a instrumentál-
ních vystoupeních. Recitací svých básní 

zpestřila příjemnou atmosféru před-
vánočního večera i plzeňská básnířka 
Dr. Hana Gerzanicová.  

skému na nákup špeciálnej optickej 
pomôcky, druhú časť dostala špeciálna 
Materská škola na ulici 1. mája vo 
Zvolene, ktorá sa vo svojich očných trie-
dach venuje deťom so zrakovým postih-
nutím. Tretiu časť použije LC Zvolen na 
nákup špeciálneho prístroja na scree-
ning zraku detí v predškolských zaria-
deniach okresu Zvolen a blízkeho okolia 
v rámci projektu Levie očko.

Ples sa vydaril, hostia odišli  
spokojní ale vo všetkych zostal zvlaštny 
pocit. Tento ples bol iný ako ostatné. 
Tento ples vyzdvihol predovšetkym 
poslanie pomôcť tým, ktorí to potrebujú. 
Treba zdôrazniť, že nie každý deň je 
možne zažiť takú príjemnú spoločenskú 
atmosféru a zároveň pomôcť naplniť 
zmysel ľudskosti a charitatívnosti.  
A to aj vďaka pomoci pana Mateja  
Totha – aktuálneho majstra sveta 
v chôdzi na 50 km v Pekingu a nositeľ 
Krištáľoveho krídla za rok 2015 v kate-
górii Šport.

Preto LC Zvolen ďakuje všetkym 
hosťom, účinkujúcim a samozrejme 
predovšetkým pánovi Matejovi Tóthovi 
za to, že pomohli, za to, že sa podieľali 
na príjemnej a zmysluplnej spoločenskej 
akcii.  

Speváčka a skladatelka 
Vierka Petrovničová priamo 

na plese prevzala šek pre 
slabozrakého Michala 

Sihelského
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Ten trpí Westovým syndromem a svalo-
vou dystrofií, provází jej od narození 
těžké zdravotní komplikace.

Členky a jejich přátelé proto vyrobili 
háčkované vánoční ozdoby, hvězdy 
z českého ze skla, napekli sváteční 
perníčky a vedle stánku s tradičním 
„svařákem“ plzeňského pánského 
LC Plzeň City jsme lákaly kolemjdoucí 
na pečený bůček, domácí sekanou 
a hlavně výborný chléb z pece se škvar-
kovým sádlem. 

Časně odpoledne už bylo vypro-
dáno, prostě nebylo zboží. A tak příští 
vánoční prodej již nyní marketingově 
zajišťujeme. Tomášek je již zařazen 
v rehabilitačním programu centra 
Hájek a částka 6000 Kč z našeho 
výtěžku šla na správný účel. 

Dobrá nálada u stánku vládla po 
celý den a většina členek se v podve-

čer sešla u stánku, aby popřála sobě 
i všem ostatním okolo pohodové 
vánoční dny.  

Dámský LC Plzeň Bohemia letos podruhé 11. prosince 2016 
organizoval vánoční prodej drobných předmětů ve prospěch 
rehabilitačního programu pro Tomáška Tenglera. 

Martinská husa 2015 – základ nové tradice 
  Milan Horáček, prezident LC Praha Strahov San Giorgio

Celou akci pořádanou LC Praha Stra-
hov San Giorgio v prostorách Deylovy 
konzervatoře, otevřel koncert, tentokrát 
v přednesu renomovaných zahraničních 
interpretů, účastníků mezinárodního 
sympozia. O přestávce pak nastal 
první vrchol večera – losování výherce 
krásně vypečené kachničky i s poctivým 
keramickým pekáčem. Nemenší zájem 
byl i o cenu útěchy – čerstvě „našla-
pané“ zelí od našeho člena a galeristy 
v podsklepení konzervatoře, Tomáše 
Urbana. 

Druhá polovina večera patřila 
vlastnímu hodování. Chutně vypečené 
husičky s dvojím druhem zelí i knedlíků 
představovaly gurmánskou specialitu, 
která musela uspokojit i ty nejnáročnější 
jedlíky. Vše pak bylo korunováno ochut-
návkou svatovavřineckého vína, které 
se letos vydařilo. Po hodokvasu přišla 
pravá chvíle na pěkné písničky nesené 
v předvánoční náladě, při které si většina 
z přítomných již dopředu potvrdila svou 
účast i v příštím ročníku. Zdá se, že se 
nám zrodila nová tradice.  

Již druhý ročník Martinské husy proběhl 12. listopadu 2015 
v naprosté pohodě a k plné spokojenosti všech účastníků. 

Martinské husičky ukojily 
i lví hlad

Svařák chutnal nejen 
členkám dámského 

lionského klubu
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Projekt Levie očko v LC Žilina
 Milan Ondruš, 1. viceprezident LC Žilina

Snahou LC Žilina je systematicky podporovať zvyšovanie kvality 
života ľudí so zrakovým postihnutím, a tiež pomáhať pri prevencii 
a pri predchádzaní poruchám a ochoreniam zraku. Za partnera si na 
tejto ceste vybral Úniu nevidiacich a slabozrakých Slovenska.

ÚNSS je občianske združenie, chari-
tatívna a humanitárna organizácia, 
ktorá združuje nevidiace a slabozraké 
osoby, ich priaznivcov, priateľov, rodi-
čov nevidiacich a slabozrakých detí, 
bez ohľadu na pohlavie, náboženské 
vyznanie alebo vieru, rasový pôvod, 
národnostný alebo etnický pôvod, 
zdravotné postihnutie, vek, politickú 
príslušnosť alebo sexuálnu orientá-
ciu. ÚNSS je jedinou organizáciou na 
Slovensku, ktorá poskytuje sociálnu 
pomoc pre ľudí so zrakovým postihnu-
tím ambulantne. 

LC Žilina z výťažku zo svojich chari-
tatívnych podujatí zakúpil bezdotykový 
autorefraktometer Pluosptix A09 
a venoval ho Krajskému stredisku Únie 
nevidiacich a slabozrakých Slovenska, 
s ktorým na projekte Levie očko úzko 
spolupracuje.

Lioni vyšetrili 1539 detí
Z celkovej tabuľky ÚNSS z meraní 
v roku 2015 vyplýva, že s prístrojom 
Pluosptix A09 navštívili 33 materských 
škôl v rámci celého žilinského kraja 
a naviac uskutočnili aj jedno verejné 
meranie v rámci projektu „InterNos“, 
ktorý realizovala Nadácia Krajina Har-
mónie, ako verejné podujatie pre obča-
nov mesta Žilina a jeho návštevníkov. 
Celkovo bolo vyšetrených 1539 detí. 
Z nich u 322 detí bol zistený nález 
refrakčnej vady, čo predstavuje 21% 
podiel z celkového počtu vyšetrených 
detí, a dieťaťu bolo odporučené odbor-
nejšie vyšetrenie očným lekárom. Toto 
rozhodnutie bolo však už na samot-
nom rodičovi, či s dieťaťom k očnému 
lekárovi pôjde alebo nie.

Najčastejšie diagnostikovanými 
poruchami boli hyperopia a astigma-
tizmus, u niektorých detí bola zistená 
výrazná anisometropia, menej častá 

myopia, strabizmus a anizokoria. 
Ide o poruchy, u ktorých iba včasné 
odhalenie umožní efektívnu liečbu 
a elimináciu. Čím neskôr sú vývinové 
poruchy zraku odhalené, tým viac sa 
znižuje šanca na ich úplné odstránenie 
a ich následky môžu pretrvávať počas 
celého života človeka.

Pre deti je meranie ako hra
Zo správy ÚNSS za rok 2015 ďalej 
vyberáme: „Po meraní bol každému 
dieťaťu vyhotovený Protokol o meraní, 
pre rodiča, s kontaktnými číslami na 
KS ÚNSS Žilina, pre prípad možnej 
konzultácie. Kópie protokolov archivu-
jeme na KS ÚNSS Žilina. Deti vnímali 
meranie ako hru – fotenie, pred 
meraním sme ich privítali rozprávkou 
o Levíkovi Bertíkovi, čím sme si získali 
ich dôveru a odbúrali sme možný stres 
z merania. Ako odmenu deti dostávali 
po meraní omaľovánky s Levíkm Ber-
tíkom, vytvorené pre túto príležitosť 
v spolupráci s LC.

Naďalej úzko spolupracujeme 
s detskou očnou lekárkou MUDr. Zuza-
nou Strnadovou, ktorá je evidovaná 
ako odborný garant projektu „Levie 
očko“. Po spoločných konzultáciách 
nám potvrdila až 98% „úspešnosť“ 
nami nameraných patologických 
hodnôt a následných odporúčaní 
na podrobnejšie vyšetrenie dieťaťa 
u detského očného lekára.

Začiatkom roka 2016 sa chystáme 
osloviť očných lekárov tak, aby sme 
mali podchytenú spoluprácu v rámci 
každého okresu žilinského kraja. 
V rámci plánu meraní v roku 2016 
sme vytvorili databázu materských 
škôl celého žilinského kraja (344 
MŠ), ktorým sme rozposlali ponuku 
na merania, popis akcie, navrhované 
termíny.“  

Včasné 
odhalenie očných 

porúch zvyšuje 
pravdepodobnosť ich 

vyliečenia
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Produktívný záver roka 2015 v LC Žilina
  Milan Ondruš, 1. viceprezident LC Žilina

Každý rok pred Vianocami členovia 
LC Žilina predávajú v stánku na 
Mariánskom námestí svoj Vianočný 
punč. Prichádzajú nás podporiť známi 
i neznámi. Výťažok z predaja vianoč-
ného punču putuje na podporu chari-
tatívnych aktivít LC Žilina. Punč sa varí 
podľa starého receptu a počas predvi-
anočných týždňov zohreje nielen telo, 

ale aj dušu každého, kto sa pri stánku 
zastaví. Obľúbenou špecialitou k výbor-
nému punču je aj gazdovský chlieb 
s domácou masťou a cibuľou, ktorý 
je určený pre skutočných gurmánov. 
Vianočný Lions punč sme predávali od 
12. do 22. decembra a okrem pekného 
výťažku na charitu sme v rámci sprie-
vodnej akcie vyzbierali aj staré okuliare.

Naše dušičky a tiež dušičky našich 
sympatizantov vždy poteší benefičný 
Adventný koncert, ktorý každoročne 
poriadame v nádhernom barokovom 
kostole Sv. Barbory v Žiline. Nachádza 
sa tu jediná dvojica organov od význam-
ného slovenského staviteľa týchto 
nástrojov, frátra Peregrina Wernera. 
Je v ňom obmedzená kapacita, cca 
230 miest a po vstupenkách sa 
len tak zaprášilo. Koncert sa konal 
17. decembra a v programe odzneli 
skladby Johana Sebastiana Bacha, 
Eugéna Gigouta, Petra Ebena, Mikuláša 
Schneidera-Trnavského, Pjotra Iľjiča 
Čajkovského, Claudia Monteverdiho 
–  v podaní skvelého organistu Mariána 
Mušku a študentov Konzervátoria 
v Žiline a nezabudnuteľným sa stalo 
následné vystúpenie slávneho Žilin-
ského miešaného zboru pod vedením 
Štefana Sedlického. Po koncerte sa 
väčšina účastníkov vybrala na blízke 
Mariánske námestie na Vianočný Lions 
punč.

V decembri, a vlastne už dávno 
predtým, členovia LC Žilina intenzívne 

Koniec kalendárneho roka patrí každoročne medzi obdobia, 
kedy náš klub priam srší aktivitou. Advent a predvianočný čas je 
obdobím, keď majú ľudia k sebe bližšie a sú viac ochotní pomáhať 
druhým. LC Žilina pravidelne organizuje v tomto období dobročinné 
kultúrno – spoločenské podujatia.



25ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

pracujú na príprave každoročného bene-
fičného plesu, ktorý je otváracím plesom 
Žilinskej plesovej sezóny. 15. Benefičný 
ples LC Žilina sa uskutočnil 9. januára 
2016 za účasti približne 240 plesaj-
úcich. Svojou účasťou nás potešili aj 
Guvernér distriktu František Kočka, 
posledná minulá guvernérka distriktu 
Emílie Štěpánková, 2. Viceguvernér 
distriktu Bohumír Krátky a tiež prezi-

denti a členovia spriatelených lionských 
klubov. Výborní ľudia, výborná zábava, 
výborné jedlo a pitie, tak možno v krát-
kosti charakterizovať tohtoročný ples. 
Každoročne počas benefičného plesu 
odovzdávame výťažok Únii nevidiacich 
a slabozrakých Slovenska, s ktorou 
celý rok intenzívne spolupracujeme. 
Spomeňme aspoň veľmi úspešný 
spoločný projekt Levie očko.  

V piatok 4. 12. 2015 LC Zvolen 
rozdával za účasti takmer všetkých 
členov klubu Mikulášsku kapustnicu 
ako doplnok k vianočnému punču. 
Už druhý raz sa táto akcia stretla 
s veľkým záujmom okoloidúcich, 
ktorí neveriacky krútili hlavami, že im 
niekto ponúka niečo zadarmo. 

Atmosféra bola výborná, všet-
kým chutilo a mnohí prejavili záujem 
o činnosť klubu. Jeho charitatívne 
poslanie podporili aj zakúpením 
punču. Bola to skvelá prezentácia 
činnosti klubu, jeho nezištnosti aj 
dobročinnosti. Okrem príjemného 
stretnutia s verejnosťou kapustnica 
určite potešila telo i dušu všetkých 
prítomných.  
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Letné dni letia. Deťom, študentom, dôchodcom, dovolenkárom... 
Prosto letia! Retrospektívne sa vraciame do dní prázdninových, keď 
v rozmedzí 3.–5. júla 2015 jubilejne lietalo okrem dní aj niečo iné.

Už po 20krát to bola hokejbalová 
loptička, ktorá v priestoroch zimného 
štadiónu v Nitre reprezentovala hokej-
balový turnaj dlhoročne známy pod 
menom Stümpelcup.

Do Nitry tak zavítali hviezdne 
hokejové legendy a vzory našich synov, 
synovcov či bratrancov: Jozef Štum-
pel, ktorý je v súčasnosti prezidentom 
Slovenskej hokejbalovej únie a rovnako 
sa turnaj koná pod jeho záštitou, 
Žigmund Pálffy, ako bývalý sloven-
ský reprezentant v ľadovom hokeji, 
Marek Tvrdoň ako slovenský hokejový 
útočník či český hráč Rostislav Olesz 
a ďalší hráči, nevynímajúc Nitrianskych 
rytierov ako hokejbalových majstrov 
Slovenska, ba čo viac – majstrov sveta 
pre rok 2015.

Organizačne spoluzodpovedným za 
podujatie bol aj dlhoročný člen LC Nitra 
Marek Strapek. Cesta pomoci bola pri 
príležitosti turnaja smerovaná Mater-
skej škole na Staromlynskej ulici v Nitre 
a Sofii Dimovskej najmä vďaka nadácii 
Jozefa Štumpela prostredníctvom 
tradičného razenia mincí a výťažku 
z podujatia.

Dvadsiaty ročník sa uzavrel 
odovzdávaním individuálnych ocenení 

a záverečnou VIP party, kde sa 
odovzdávali dresy s podpismi hokejis-
tov. Cenu pre najlepšieho hráča turnaja 
odovzdávali zástupcovia LC Nitra.

Všetkým organizátorom i účastní-
kom prajeme, nech 21.ročník bude 
ešte srdečnejším, dobrodružnejším 
a stále kvalitou napredujúcejším 
s nikdy nezabudnutou charitatívnou 
podstatou, ktorá robí turnaj výnimoč-
ným.  



Lions Clubs International

Lions Clubs International (LCI) je jednou 
z největších mezinárodních humanitár-
ních organizací, jejíž etika a cíle neznají 
hranic mezi státy, národy, rasami, 
a náboženskými a politickými názory. 
Lionské hnutí vzniklo před 90 lety v USA, 
kde sídlí dnes také centrála LCI v Oak 
Brook (Chicago) v čele s mezinárodním 
prezidentem (voleným na celosvětovém 
konventu vždy na jeden rok). Organizace 
LCI sdružuje na půldruhého milionu 
členů v téměř 200 zemích celého světa. 
Za muže, který v roce 1917 LCI založil je 
právem považován Melvin Jones.

Lionismus se začal velmi rychle 
šířit po celé USA a v roce 1920 už 
byly lionské kluby ve všech státech 
USA a začínaly dokonce pronikat i do 
sousední Kanady. Pro celý rozvoj 
a cílové zaměření měl zásadní význam 
vznik Americké nadace pro slepce, která 
byla ustavena na základě aktivit dvou 
vzácných žen – Helen Keller a Anne 
Sullivan. Obě reagovaly založením této 
nadace na velmi špatnou situaci nevi-
domých v Americe dvacátých let, kdy se 
navíc vraceli z Evropy často zmrzačení 
vojáci z 1. světové války. Slepci byli 
tehdy odkázáni většinou jen na péči 
rodiny, těžce sháněli i jen podřadná 
zaměstnání a byly jim téměř nedostupné 
knihy v Brailově písmu, které byly někdy 
i dvacetkrát dražší než obyčejné.

Během hrozné druhé světové války 
se šíření lionismu zabrzdilo, ale hned 
po válce se v roce 1945 lioni velmi 
aktivně zapojili do příprav světové 
konference národů v San Francisku, 
jejímž cílem bylo založení Organizace 
spojených národů. Od roku 1947, kdy 
lionské ústředí obdrželo od OSN status 
poradce v Hospodářské a sociální radě, 
jsou lioni jedinou nevládní organizací na 
světě účastnou na pravidelné činnosti 
OSN. V průběhu let začaly také kluby 
po celém světě úzce spolupracovat 
se speciálními agenturami a složkami, 
jako jsou FAO, UNICEF aj. Od roku 
1978 je pak každoročně pořádán Den 
lionů se Spojenými národy, na němž se 
scházejí představitelé lionů na řádné 
konferenci s představiteli OSN zároveň 

s účastí další světově významné orga-
nizace WHO – Světové zdravotnické 
organizace.

Po válce se začíná lionismus šířit 
I do Evropy. První evropský klub vznikl 
v roce 1948 ve Švédsku a v témže 
roce ve Švýcarsku a ve Francii – pak 
už následovala Norsko, Velká Británie 
atd. Na 37. konventu v New Yorku v roce 
1954 vzniklo dnešní heslo lionského 
hnutí „We serve“, které krásně vyjad-
řuje humanistické cíle lionismu. Během 
padesátých let se zapojilo do hnutí 
20 evropských zemí. Dokonce v roce 
politického oteplování v naší zemi, byl 
v roce 1968 učiněn pokus založit Lions 
club v Brně, ale další „normalizační“ 
vývoj tento pokus zabrzdil o vice než 
20 let.

Teprve pád totalitních režimů  
dovolil vznik klubů i v postkomunistic-
kých zemích. Už v roce 1989 vznikl první 
Lions Club v Maďarsku, dále  
v Estonsku a Polsku. V bývalém Česko- 
slovensku vznikl první Lions klub 
11. května 1990 v Praze pod názvem 
„LC Praha-Orel“ za podpory vídeň-
ského „LC Johann Strauss“. Koncem 
roku 1991 už bylo na našem území 
dvanáct klubů a v lednu 1992 mezi-
národní prezident LCI Donald E. Baker 
oznámil při své návštěvě v Praze zřízení 
provizorního Distriktu 122 a odevzdal 
jmenování prvnímu našemu guvernérovi 
JUDr. Vojtěchu Traplovi. Při rozdělení 
Československa nedošlo k rozdělení 
distriktu a tak Distrikt 122 Česká repub-
lika a Slovenská republika je společným 
distriktem lionů obou států.

Na dalším rozvoji lionismu u nás měli 
bezesporu velkou zásluhu lioni okolních 
států, zvláště Rakouska a Německa. 
Stálou pozornost a spolupráci upevňuje 
a rozvíjí jmenovitě náš známý rakouský 
přítel a Guiding Lion Dr. Ernst A. Musil.

Cílem lionského hnutí je:
 Vytvářet a pěstovat ducha porozu-

mění mezi národy celého světa.
 Podporovat zásady dobrého vlád-

ního systému a dobrého občanského 
chování.

 Aktivně se zajímat o občanské, 
kulturní, sociální a morální blaho 
společnosti.

 Spojovat členy poutem přátelství, 
dobrého kamarádství a vzájemného 
porozumění.

 Podporovat otevřené diskuse členů 
klubu o veškerých věcech veřejného 
zájmu.

 Účinně povzbuzovat všechny ochotné 
sloužit společnosti bez osobního finanč-
ního prospěchu. Prosazovat vysoké 
etické normy v obchodě, průmyslu, 
zaměstnání, v práci pro veřejnost 
a v osobním životě.

Lioni se vstupem do klubu zavazují 
k dodržování etického kodexu:

 Svou víru v důstojnost svého povolání 
PROKAZOVAT činorodou snahou, abych 
zasloužil uznání za to, co jsem vykonal.

 HLEDAT úspěch a žádat přiměřenou 
odměnu či užitek jako něco, co mi 
právem náleží, avšak neusilovat o žádný 
užitek nebo úspěch za cenu ztráty sebe-
úcty hledáním výhod, jež mi nenáleží.

 MÍT NA MYSLI, že pro vybudování 
vlastní existence není nutné zničit 
existenci někoho druhého, být loajální 
k ostatním a pravdivý sám k sobě.

 PŘI VZNIKU pochyb o čistotě a spra-
vedlivosti svého postoje či jednání vůči 
svým bližním, hledat důvod pochyb 
především u sebe.

 V přátelství VIDĚT cíl a ne účel světící 
prostředek. Chápat, že právě přátelství 
není měřeno službou jednoho druhému, 
že opravdové přátelství nic neoče-
kává, službu však přijímá v tom duchu, 
v jakém byla prokázána.

 Být si VŽDY VĚDOM svých povinností 
občana vůči svému národu, své zemi 
a své obci. Jim svým postojem, slovem 
i skutky projevovat neotřesitelnou 
věrnost a velkoryse jim věnovat své 
schopnosti a možnosti.

 Svým bližním POMÁHAT, nešťastným 
útěchou, slabým podporou a potřebným 
svým jměním.

 BÝT OBEZŘETNÝ s kritikou a ŠTĚDRÝ 
s chválou. 

 BUDOVAT, NE NIČIT.




